



Ministry of Health

وزارة الصحة

Circular No. 10 /2024
11/June/ 2024

تعميم رقم : 10 / 2024م
11 / يونيو / 2024م

To : All Visa Medical Centers

إلى : جميع مراكز فحص اللياقة الطبيه

الموضوع: تعديل اوقات استلام عينات فحص إجرا (IGRA) لفحص العماله الوافده Modifying Timings for receiving IGRA test for Visa Medical

Based on the correspondence issued by the office of the Undersecretary for Health Affairs, Barwa No. 24231660, regarding specifying the times for receiving IGRA samples for Visa Medical.

It has been noticed that IGRA samples that were sent by approved private visa medical centers within Muscat region to both MOH centers (Darsit and Al Sharadi) during the weekend (Thursday and Friday) are decomposed with clots. Accordingly, and in order to maintain quality standards, we decided the following:

Private visa medical centers should strict to the following timing when sending samples to the two MOH centers (Darsit & Al Sharadi)

- Week days: from Saturday to Wednesday (five working days)
- Official holidays: Test is permanently stopped (resumed immediately after the holiday)
- The Qarar is effective starting from today 12/6/2024.

Note: (for official holidays, work is stopped one day before the announcement of official holiday.

بناءا على المراسله الصادره من مكتب سعادة وكيل الوزاره للشئون الصحية بروه رقم 24231660 حول تحديد اوقات استلام عينات فحص (IGRA) لفحص العماله الوافده.

ونتيجة تآثر وتعرض العينات التي يتم اخذها من المريض او المراجع ايام اجازة نهاية الاسبوع (الخميس والجمعه) للتحلل ووجود تخثر في العينة في مراكز فحص اللياقة الطبية التابعة لوزارة الصحة في كلا من الشراي ودارسيت ومراعاة للمصلحة العامة وحفاظا على تطبيق معايير الجودة قررنا ما يلي:

يتم تنظيم العمل في المراكز الخاصة المصرح لها بفحص اللياقة الطبية والتي ترسل عينات إجرا الى كلا من الشراي ودارسيت على النحوالتالي:

- ايام الاسبوع : من السبت الى الاربعاء (بواقع خمس ايام عمل)
- ايام الاجازات الرسمية : يتم التوقف نهائيا عن عمل الفحص (على ان يتم إستئناف العمل بعد الاجازة مباشرة)
- يتم تطبيق القرار من تاريخ اليوم 2024/6/12

ملاحظة: (بالنسبه للاجازات الرسمية يتم التوقف عن العمل قبل يوم من اعلان الاجازة الرسمية).

الدكتور. مهنا بن ناصر المصلحي
مدير عام المديرية العامة للمؤسسات الصحية الخاصة

نسخة إلى:

- مكتب سعادة وكيل الوزاره للشئون الصحية
- مدير عام المديرية العامة لتقنية المعلومات والصحة الرقمية
- المديرية العامة للخدمات الصحية بمحافظة مسقط
- الدكتور محمد الصباري مدير مشروع السل الرنوي الكامن